
1 
 

BRMG-KSiB-II.0012.8.2014 

 
PROTOKÓŁ NR 53–08/2014 

 
z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 22 września 2014 roku, a rozpoczęło się o godz. 15.45, w Sali Herbowej 
nr 208 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyły cztery osoby (4), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
Nieobecni radni: Patrycja Mlejnek – Gałęza i Wiesław Kamiński. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 53 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został drogą elektroniczną wysłany do radnych w 
terminie regulaminowym - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Godz. 15:45 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę 
Nr LI/1432/10 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie 
Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 1447. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Godz. 15:50 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż na rzecz Województwa Pomorskiego niezabudowanych 
nieruchomości gruntowych, położonych w Gdańsku w rejonie ulicy 
Ziemowita, oznaczonych w ewidencji gruntów jako dz. Nr 61/3 o pow. 1.632 
m², dz. Nr 62 o pow. 18 m², dz. Nr 63 o pow. 40 m² oraz dz. Nr 64/2 o pow. 
26 m² Obr. 15, stanowiących własność Gminy Miasta Gdańska – po obniżonej 
cenie – druk nr 1441. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Godz. 15:55 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia szczegółowego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 
1452. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2014 – druk nr 
1453. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Godz. 16:05 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego 
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Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w 
Gdańsku na 2014 r. – druk nr 1448. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Godz. 16:10 

6. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 
2014 r.   
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

7. Omówienie założeń do budżetu Miasta Gdańska na rok 2015. Prognoza 
długu.  

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
Godz. 16:30 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającą uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2014 – 2040 – druk nr 1454.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1455. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

Godz. 16:45 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie „Gdańsk 
2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta” – druk nr 1450. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Wydział Polityki Gospodarczej 
Godz. 17:15 

11. Przedstawienie prac nad Strategią Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego. 
Referuje: Pan Michał Glaser – Dyrektor Biura Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego 

 

12. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
poinformował, że wpłynęła Autopoprawka do druku nr 1488, a następnie poddał 
pod głosowanie przyjęcie przedstawionego porządku posiedzenia. 
 

Komisja porządek przyjęła i przegłosowała jednogłośnie - 3 głosami za. 
 

PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę Nr 
LI/1432/10 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie Lokalnych 
Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 1447. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. - BRMG-S.0006.320.2014). 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, w 
imieniu wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1447. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA       
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
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Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1447 
– bez poprawek. (Opinia nr 53-08/402-57/2014). 

 
PUNKT – 2 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż na rzecz Województwa Pomorskiego niezabudowanych 
nieruchomości gruntowych, położonych w Gdańsku w rejonie ulicy Ziemowita, 
oznaczonych w ewidencji gruntów jako dz. Nr 61/3 o pow. 1.632 m², dz. Nr 62 
o pow. 18 m², dz. Nr 63 o pow. 40 m² oraz dz. Nr 64/2 o pow. 26 m² Obr. 15, 
stanowiących własność Gminy Miasta Gdańska – po obniżonej cenie – druk nr 
1441. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. - BRMG-S.0006.314.2014). 
 

Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1441. 
 

 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Halinę Płonkę – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Skarbu, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1441 – bez 
poprawek. (Opinia nr 53-08/403-58/2014). 

 
PUNKT – 3 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia szczegółowego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańsk na 2014 r. – druk nr 
1452. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. - BRMG-S.0006.325.2014). 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego, w imieniu wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
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głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1452. 
 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Jarosława Formelę – Kierownika Referatu 
Ekonomicznego w Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 1452 – bez poprawek. (Opinia nr 53-08/404-
59/2014). 

 
PUNKT – 4 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2014 – druk nr 
1453. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. - BRMG-S.0006.326.2014) 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego, w imieniu wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1453. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Jarosława Formelę – Kierownika Referatu 
Ekonomicznego w Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 3 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 1453 – bez poprawek. (Opinia nr 53-08/405-
60/2014). 

 
PUNKT – 5 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia jednostkowej stawki 
kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w Gdańsku na 2014 r. – druk nr 
1448 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. - BRMG-S.0006.321.2014). 
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Pani Maria Skoroszewska – Romel – Kierownik Referatu Ekonomicznego w 
Wydziale Gospodarki Komunalnej, w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt 
uchwały.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak 
głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1448 + Autopoprawka. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Marię Skoroszewską – Romel – Kierownik 
Referatu Ekonomicznego w Wydziale Gospodarki Komunalnej, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1448 + Autopoprawka – bez 
poprawek. (Opinia nr 53-08/406-61/2014). 

 
PUNKT – 6 

 
Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 
2014 r.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
W pierwszym półroczu w budżecie osiągnęliśmy nadwyżkę budżetową w wysokości 
85 mln zł na planowany niedobór roczny 147 mln zł i też osiągnęliśmy nadwyżkę 
operacyjną, która determinuje możliwości zadłużania się miasta czyli dochody 
bieżące minus wydatki bieżące w wysokości 229 mln zł to jest 17% do dochodów 
ogółem. Z jakiego powodu powstała nadwyżka budżetowa? Przede wszystkim 
bardzo dobrze realizowane dochody bieżące, bo zostały wykonane przeszło w 54%. 
Mniejsze jest wykonanie dochodów ze środków Unii Europejskiej, ale też niedługo 
będziemy procesować zmniejszenie po stronie dochodowej tych dotacji z różnych 
względów, o których będziemy z panem Dawidowskim mówić. Nie ma zagrożenia, 
że te dochody nie zostaną zrealizowane. Natomiast wydatki zostały zrealizowane w 
wysokości 41,52% z tego wydatki bieżące w 47%, a wydatki majątkowe 30%. 
Oczywiście również przekłada się na to mniejsze wykonanie dochodów 
majątkowych też będzie związane z mniejszym zaangażowaniem po stronie 
wydatkowej środków miasta i z uwagi na to nastąpiły pewne opóźnienia w 
harmonogramie realizacyjnym niektórych zadań, o których powiemy. Też jest 
mniejsze przyznanie dotacji w roku bieżącym. Wykonanie i dochodów i wydatków 
zostanie przesunięte na rok 2015. Natomiast udziały w podatkach stanowiących 
nasz dochód, czyli 8,11%, przypomnę jest nasz udział gminy i powiatu w CIT, 
wykonaliśmy prawie w 50%. Czyli jest to bardzo dobre wykonanie. Mamy nadzieję, 
że zaplanowanej wysokości zostaną osiągnięte wpływy. Również PIT został 
wykonany w 44%. Nigdy w okresie pierwszego pół roku nie ma wykonania w 
wysokości 50%, ponieważ jeszcze do końca miesiąca lipca dokonywane są zwroty 
podatków na podstawie rozliczeń rocznych. Też bardzo dobrze kształtują się 
dochody ze sprzedaży mienia. Za pierwsze półrocze mieliśmy po raz pierwszy od lat 
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wykonane wpływy prawie w 100%. Także cieszy nas bardzo realizacja budżetu w 
pierwszym półroczu. Dług na koniec II kwartały wynosił 1 mld 200 mln zł.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję bardzo. Członkowie Komisji otrzymali również pismo z Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, w którym nie było zastrzeżeń do przedstawionego sprawozdania za 
pierwsze półrocze. Czy macie państwo uwagi bądź jakieś pytania do 
przedstawionych przez panią Skarbnik informacji ? 
 
Pani Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Czy widzi pani jakieś zagrożenia dla realizacji budżetu rocznego, bo tutaj bardzo 
optymistycznie pani nam przedstawiła. Jak wyglądają poszczególne inwestycje, 
gdzieś tam widzimy jakieś problemy? Oświata?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Wracając do inwestycji, tak jak już wspomniałam, podsumowaliśmy i stronę 
wydatkową i stronę dochodową, przede wszystkim stronę wydatkową opóźnienia w 
realizacji niektórych zadań, ale również po przetargowym zakończeniu realizacji 
zadań mamy oszczędności to też będzie mniejsze dofinansowanie np. Trasa WZ 
będzie mniejsze dofinansowanie, w GPKM III C też będzie mniejsze dofinansowanie, 
w ciągu dwóch lat 24 mln zł. W związku z tym te nasze analizy i doprowadzenie do 
przewidywanego wykonania i strony dochodowej i wydatkowej nie stanowi 
zagrożenia w realizacji budżetu. Oczywiście jeżeli chodzi o edukację, o której pani 
wspomniała, tak, jeszcze trochę nam brakuje środków na dotacje dla podmiotów 
niepublicznych, ale mam nadzieję, że na sesji październikowej i ostatecznie na 
sesji grudniowej te pieniądze znajdziemy. Lepsze dochody ze sprzedaży majątku. 
Nie chcemy na ten moment angażować w wydatki bieżące, ponieważ to nam 
popsuje wskaźniki. Szukam po prostu w budżecie innych źródeł do sfinansowania.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Pani Skarbnik, nie chciałbym się czepiać słówek, ale użyła pani sformułowania, że 
trochę gorsze wykonanie jeśli chodzi o dotacje unijne. Rozumiem, że do czerwca 
mamy perspektywę starą rozliczenia i czy to oznacza, że jest jakieś zagrożenie w 
niezakwalifikowaniu części środków?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Nie. Środki unijne pozyskaliśmy w I kwartale na zaplanowaną kwotę, mówię o 
inwestycyjnych projektach, na zaplanowaną kwotę 629 mln zł osiągnęliśmy dochody 
w wysokości 100 mln zł. Też mówiłam, że na sesji w czwartek też będziemy 
procedować zmiany w WPF i w budżecie, będziemy zmniejszać dochody i 
przesuwać ich realizację na rok 2015. Tak samo i wydatki na te zadania 
inwestycyjne.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Właśnie oto chodzi, że skoro przesuwamy na ostatnie półrocze perspektywy, bo 
rozumiem, że wszystko do czerwca musi być definitywnie rozliczone. Czy to 
oznacza zagrożenie dla jakiś inwestycji wspartych ze środków unijnych?    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Nie. Tu odpowie kolega, bo to analizuje szczegółowo. 



7 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tutaj te przesunięcia przede wszystkim nie są przesunięciami na każdym projekcie 
definitywnie przesuwamy się w sposób drastyczny z wydatkami. Tutaj jest 
połączenie dwóch efektów. Po pierwsze wydatki na niektórych zadaniach się 
przesuwają. Tu kluczową jest Trasa Słowackiego IV odcinek to jest opóźnienie, 
które tam funkcjonuje, ale jest kwestia tego, że musimy pamiętać o tym, że 
końcowa płatność 10% to jest 85 mln zł samej płatności, która jeżeli się przesuwa 
to przesuwa się i przechodzi na rok 2015 i pewne kwoty, które wynikają z tej 
realizacji, ale to też się nakłada z tym, że na takich projektach, które się kończą są 
tzw. wopy końcowe czyli wnioski o płatność końcowe co do których instytucja ma 
nie 3 miesiące, ale pół roku na refundowanie, więc tak naprawdę nie chodzi oto, 
żeby te środki do nas dotarły do połowy przyszłego roku, tylko, żebyśmy ponieśli 
wszystkie wydatki i złożyli wnioski o płatność. Rok 2015 będzie generalnie tym 
rokiem, kiedy środki będą do nas wracały. Przykładem jest ECS. Otwarty jest 
obiekt, wydatki praktycznie kończymy jako płatność i do końca września, może w 
październiku jeszcze będą jakieś płatności, ale wysłanie wniosku o płatność 
powoduje, że refundacja na pewno będzie w roku 2015. Czyli to są tego typu 
przesunięcia. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Dlatego właśnie będziemy przenosić zaplanowane środki np. na ECS, o czym kolega 
mówi, z roku 2014 na rok 2015, mimo, że jest zakończony obiekt. Wracając do 
Trasy Słowackiego, o czym będziemy mówić, po prostu jest opóźnienie w granicach 
8 miesięcy związane z realizacją zadania, bo o ile pamiętam zgodnie z umową to 
pod koniec października miało być zrealizowane zadanie, mówię o tunelu, a będzie 
zrealizowane w pierwszym półroczu 2015. To jest m. in. związane z tym 
opóźnieniem drążenia dwóch nitek, a druga kwestia opóźnienie związane z 
projektem związanym z dokumentacją wyposażeniową tunelu. Także zagrożeń nie 
widzimy.    
 

PUNKT – 7 
 
Omówienie założeń do budżetu Miasta Gdańska na rok 2015. Prognoza długu.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Pan Prezydent przekazał państwu założenia. Wydziały, jednostki organizacyjne 
otrzymały pierwsze limity związane z planowaniem wydatków. Ogólnie rzecz biorąc 
w poszczególnych dziedzinach wydatki bieżące nie wzrastają w jakiś drastyczny 
sposób. Kształtują się na poziomie roku 2014. Są dwie dziedziny, w których te 
wydatki wzrastają znacząco. Jest to edukacja. Wzrost wydatków w granicach, na 
razie przy pierwszych limitach ok. 30 mln zł. Tak samo wzrost wydatków 
związanych z opieką społeczną. Zostały wprowadzone zmiany w ustawie o 
wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej w lipcu 2014 roku i w związku z 
tym spadły na nas dodatkowe obciążenia finansowe. Tak samo jeżeli chodzi o 
edukację. Wzrosły wydatki związane z objęciem 6-latków obowiązkiem szkolnym. 
Wzrosło 68 oddziałów w szkołach w klasach pierwszych. Ponadto 4 i 5-latki muszą 
mieć zapewnione miejsce w przedszkolach. Obowiązkowy język obcy dla 5-latków. 
Wprowadzenie nowego przedmiotu etyka. To są wszystko zadania, które powodują, 
że mamy większe wydatki. I oczywiście oddział w klasie nie może liczyć więcej niż 
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25 dzieci. Stąd nie ma możliwości zatrzymania tych wydatków na poziomie roku 
2014 mimo, że zostały przez nowy wydział przeanalizowane zatrudnienie 
pracowników w administracji i powstały oszczędności na rezygnacji z 200 etatów 
pracowników administracji. Nie będzie widać tego efektu, z uwagi na to, ze są te 
nowe zadania. Wracając szczegółowo do założeń. Oczywiście przewidzieliśmy 
dotacje na zadania zlecone w wysokości przewidywanego wykonania roku 
bieżącego i wskaźników makroekonomicznych. Przyjęto PKB i wzrost cen towarów i 
usług i pozostałe wskaźniki związane z realnym wzrostem wynagrodzeń według 
założeń rządowych i na bazie wieloletniej prognozy finansowej. Oczywiście obligują 
nas dwa podstawowe, systemowe reguły fiskalne czyli wydatki bieżące nie mogą 
być wyższe niż dochody bieżące i również maksymalny dopuszczalny wskaźnik 
obsługi zadłużenia z trzech lat determinuje nam obsługę długu w danym roku. Te 
wszystkie wskaźniki zostały zapewnione, to znaczy ich wysokość i przestrzeganie 
zostało zapewnione w budżecie roku 2015 i w wieloletniej prognozie finansowej. 
Zakładamy, że dochody ogółem wyniosą 2 mld 478 mln zł. One są oczywiście niższe 
niż w roku 2014 z uwagi na mniejsze środki z Unii Europejskiej. Wydatki bieżące w 
wysokości 986 mln zł mniej więcej są wyższe w granicach 30 mln zł. Wydatki 
majątkowe w wysokości 496 mln zl. One będą większe po tej korekcie, która 
wejdzie na sesji wrześniowej, czyli o ok. 180 mln zł będą większe dochody i 
wydatki już w projekcie budżetu ujęte niż te dane, które przedstawiliśmy państwu, 
pan Prezydent, w założeniach. Deficyt budżetowy w związku z tym zaplanowany 
jest w wysokości tylko 4 mln zł. Zakładamy zaciągnięcie kredytu w wysokości 100 
mln zł z Europejskiego Banku Inwestycyjnego, natomiast planowana spłata 
kredytów i wykup obligacji to jest łącznie, wykup obligacji to jest 20 mln zł, a 
spłata z kredytami to jest 97 mln zł. Tak ogólnie przedstawiłam państwu założenia 
do projektu budżetu. Dziękuję. 
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Przeglądam ten materiał informacyjny str. 4 
tabela ogółem dochody własne i zlecone porównanie przewidywanego wykonania i 
planu na rok 2015 ta duża różnica wynika tylko i wyłącznie z różnicy w 
planowanych dotacjach na zadaniach z Unii Europejskiej?   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Jeżeli chodzi o dochody ogółem i też jest drobna różnica, ale w tej chwili jeszcze 
pracujemy nad analizą dochodów związana z realizowanymi dochodami 
realizowanymi przez jednostki budżetowe, ponieważ większe dochody były w ZDiZ-
cie w związku ze zwrotem VAT-u, a tego już nie planujemy w roku 2015, ale 
jeszcze analizujemy. Na tym etapie są mniejsze wpływy właśnie związane z VAT-
em. Też mamy zaplanowane mniejsze wpływy ze sprzedaży mienia komunalnego 
niż w roku bieżącym, bo tak jak mówiłam na początku cud się stał i bardzo dobrze 
poszła sprzedaż mienia. Już nie zakładamy takich dochodów w roku 2015. To są te 
dwa główne powody tych mniejszych wpływów. Bieżących tak jak powiedziałam, z 
VAT-u i majątkowych ze sprzedaży.  
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Ta kategoria pozostałe dochody to jest kategoria … 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Między innymi tu się mieści podatek od towarów i usług VAT i również mieliśmy 
dodatkowe dochody związane z Gdańskim Przedsiębiorstwem Energetyki Cieplnej. 
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To było z tytułu służebności. W związku z tym to były jednorazowe dochody i tych 
dochodów nie planujemy w roku 2015. Natomiast podatki i opłaty lokalne, udziały 
w podatkach są prawie o 30 mln większe.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czuję się ośmielony tym, w jakim składzie się dzisiaj spotkaliśmy i podpytam jak 
pani ocenia założenia makroekonomiczne, które zostały przesłane przez Ministra 
Finansów?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Moim zdaniem są za bardzo optymistyczne. Przede wszystkim inflacja ma w tej 
chwili, jest sytuacja, że jest deflacja i też jest za bardzo optymistyczne PKB 
zaprognozowane, ale oczywiście tak jak każdego roku pilnujemy wszystkich, 
pilnujemy wpływy w budżecie, analizujemy wydatki i nie dopuścimy do sytuacji, 
żeby była większa nierównowaga w budżecie, niż to co zaplanowaliśmy, bo to 
będzie determinowało nas w latach następnych 2016 i 2017 roku z możliwościami 
wykorzystania środków z Unii Europejskiej zanim przyjdą dotacje z tej Unii. Myślę, 
Marcin, że one nie będą wcześniej niż 2016 rok.   
 

PUNKT – 8 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014 - 2040 – druk nr 1454. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. - BRMG-S.0006.327.2014). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
 
Przewodniczący poprosił o przybliżenie z czego wynika różnica w kwotach, o 
których mówiła pani Skarbnik, od strony projektowej, gdzie to się pojawiło. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Przede wszystkim część wydatków kwalifikowanych czy potencjalnie 
kwalifikowanych takiego statusu nie będzie miało. To jest np. sytuacje, które 
dotyczą, u nas taka najbardziej popularna zmiana to są sieci światłowodowe, tego 
typu elementy infrastrukturalne, które jeżeli był przygotowywany projekt w 2008 
czy 2009 to w czasie, kiedy wchodzi się na budowę w związku z pozyskaniem 
środków unijnych 2-3 lat później to wówczas zmiany, które istnieją w tej sieci, 
czyli konieczność zwiększenia w ramach kolizji większej ilości przewodów 
teletechnicznych i tego typu kolizji i jest przez unię traktowany jako wydatek 
niekwalifikowany. Tu jak gdyby ta różnica czasu, mimo, że normalnie dla nas jest 
to zadanie, którego nie mogliśmy przewidzieć, przez komisję, przez wytyczne 
unijne jest traktowane jako wydatek nie nieprzewidziany, tylko dodatkowy i tym 
samym niekwalifikowany. Część wydatków związanych z funkcjonowaniem 
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inżyniera kontraktu i zarządzania projektami też zgodnie z wytycznymi i z kontrolą 
komisji nie wszystkie mogą mieć status kwalifikowanego i to łącznie się przekłada 
na taką mniej więcej kwotę, która występuje czyli ok. 6 mln zł.    
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1454. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1454 – bez poprawek. (Opinia 
nr 53-08/407-62/2014). 
 

PUNKT – 9 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 r. – druk nr 1455. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. - BRMG-S.0006.328.2014). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska zreferowała projekt uchwały.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
 
Pani Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Chciałam podpytać o tą zamianę z LPP. Czy to są już gotowe lokale mieszkalne i 
będą przeznaczone na lokale komunalne? Wejdą do zasobu mieszkań komunalnych?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To będą mieszkania komunalne. Są już gotowe do zasiedlenia. Mam wykaz przed 
sobą tych lokali. Znam powierzchnię każdego lokalu i metr kwadratowy każdego 
lokalu.  
 
Pani Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Dziękuję bardzo.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Chciałbym się zapytać o te opóźnienia w realizacji projektów unijnych. Czy jeszcze 
coś istotnego mógłby pan, panie dyrektorze, nam dopowiedzieć?   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Projekt rowerowy to przede wszystkim kwestia tego, że chcieliśmy po pierwsze 
zgrać ze sobą dwie budowy i budowę linii tramwajowej z Siedlec na Piecki Migowo. 
Tam realizujemy też w jednym przetargu drogę rowerową finansowaną z projektu 
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rowerowego. Czyli musiało nastąpić przesunięcie na rok 2015. Za zaoszczędzone 
środki udało nam się uzyskać zgodę na zrealizowanie brakującej ścieżki w ulicy 
Uczniowskiej między węzłem z Marynarki Polskiej a Czerwonym Mostem. Ponadto 
udało nam się dostać zgodę na drogę rowerową wzdłuż Trasy Sucharskiego od węzła 
Ku Ujściu do terminala promowego Westerplatte i to jest zgoda na zwiększenie 
zakresu po oszczędnościach, ale z drugiej strony przez to też się przesuwamy. 
Jeżeli chodzi o Tristara to te kwoty dotyczą tylko zakresu projektu, który jest 
spowodowany też i projektem w Gdyni. Czyli ostania zatrzymana płatność, którą 
musimy zapłacić wykonawcy głównemu będzie płacona w roku 2015, ponieważ 
jeszcze dzieje się zakres gdyński. Nasz już jest generalnie zakończony. Zgłoszony 
do odbioru, ale płatności tych ostatnich 10% dokonujemy w momencie zakończenia 
wszystkich prac. To są te podstawowe przesunięcia. Oszczędności w GPKM III C na 
razie musieliśmy oddać, bo to są maksymalne dofinansowania. Gdyby się okazało, 
że moglibyśmy czy zwiększyć zakres projektu. Chcielibyśmy może spróbować 
jeszcze na GPKM III C ulicę Lenartowicz na przykład zrobić razem z torowiskiem i 
jeszcze go zakwalifikować, ale na ten czas ruch musiałby być taki, że po wynikach 
przetargowych trzeba te środki, te środki są oszczędnością programu, a nie 
projektu i wracają do tego, kto je nam przyznawał i to są te podstawowe kwestie, 
które się dzieją. Już omawialiśmy Kładka na Ołowiankę po prostu uzgodnienia się 
przesuwają w związku z tym w tym roku nie zapłacimy za projekt. To jest projekt 
nad wodą więc z tramwajów wodnych znana nam procedura ministerstw, które 
muszą wyrażać zgodę i trochę to dłużej zajęło niż pierwotnie zakładano i to są te 
podstawowe kwestie. Modernizacje – dopiero zakończyła się procedura konkursowa. 
5 września dostaliśmy decyzję i dopiero z tym dniem możemy kwalifikować 
wydatki, także wszystkie te przesunięcia są uzasadnione i znamy ich przyczyny. 
One nie powodują w jakiś sposób zagrożenia dla jakiegokolwiek z zadań. To jest 
najważniejsze, że nie wychodzimy poza ramy wyznaczone okresem unijnym.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy jeszcze jakieś informacje na temat GPKM, ten przetarg nierozstrzygnięty na 
Pieckach Migowo?   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Ten przetarg będziemy rozstrzygali. Ostatecznie po drugim podejściu udało nam się 
pozyskać trochę tańsze oferty. Może nie jest to to co byśmy chcieli pozyskać, bo to 
jest oszczędność kilkuset tysięcy złotych w stosunku do przetargu, który był 
pierwszy. To powtórzenie dało kwotę troszkę niższą. Będziemy chcieli rozstrzygać 
ten przetarg. Tutaj ciągle terminy mogą być dotrzymane bez problemy, dlatego, że 
ten zakres nie jest takim zakresem, który by nam przekraczał poza ten czas, który 
ma główny projekt, czyli główna linia tramwajowa. Chociaż udało nam się pozyskać 
te kilkaset tysięcy złotych, ok. 700 jeżeli dobrze pamiętam. Natomiast co do 
zakresu to będzie ten przetarg rozstrzygany i tutaj w przypadku projektów GPKM-
owych wszystko jest generalnie w harmonogramie. Liczymy, że uda nam się gdzieś 
pozyskać zwiększenie bo ciągle jeszcze możemy, bo w przypadku całej osi jest 
zwiększenie finansowania to możemy jako projekt też te środki pozyskać, na co 
liczymy nie ukrywam.    
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Kiedy to może się rozstrzygać?  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Póki ciągle jest nie zamknięty program to ciągle jest możliwe zwiększenie 
finansowania i tak na przykład GPKM III A na początku tego roku dostał taką 
decyzję, mimo, że zadania już były zrealizowane, projekt w trakcie rozliczenia to 
jednak podniesienie procentu dla projektu jest możliwe. Tylko tam, gdzie mamy 
maksymalne dofinansowanie jak np. na Słowackiego 85% i tu już więcej nam nie 
można dać dofinansowania. Teraz też mamy decyzję pana Marszałka o tym, żeby w 
GPKM III C dostać nie 65% jak dostaliśmy tylko 70%. Przygotowujemy wszystkie 
dokumenty do tego, żeby podpisać taką umowę. Już więcej nie można dostać w 
tym działaniu tylko można dostać większe środki jeżeli zwiększymy zakres 
kwalifikowalności o kolejne zadania, które i tak chcieliśmy zaplanować do 
realizacji.        
 
Pan Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Przy okazji chciałbym dopytać na jakim etapie jest remont ulicy Traugutta.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Sama ulica z tego co pamiętam to była podzielona na etapy i ZDiZ to co rozpisał na 
tegoroczny zakres to będzie zrealizowane. Tam trwa, nie dało się zrobić całego 
zakresu, więc jest podzielony na odpowiednie części. Ten etap, który był 
zakwalifikowany do tego roku jest niezagrożony. To jest remont na zgłoszenie w 
ramach zarządcy drogi.   
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1455. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1455 – bez poprawek. 
(Opinia nr 53-08/408-63/2014). 
 

PUNKT – 10 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie „Gdańsk 2030 
Plus Strategia Rozwoju Miasta” – druk nr 1450. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. - BRMG-S.0006.323.2014). 
 
Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno - 
Gospodarczych, w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały.  
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Wybiegając myślą troszeczkę dalej, zakładamy, że w najbliższy czwartek druk 
zostanie pozytywnie przyjęty przez Radę Miasta Gdańska co będzie się działo dalej? 
 
Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno – 
Gospodarczych 
Już tak naprawdę się dzieje. Już powołaliśmy 9 koordynatorów programów 
operacyjnych. Ci koordynatorzy stworzyli zespoły, z którymi będą współpracowali. 
Powstały takie wstępne diagnozy, które teraz jeszcze będziemy dopracowywać, 
które będą stanowiły taki punkt wyjścia do opracowania przedsięwzięć i zadań do 
realizacji do 2023 roku czyli to będzie 8 lat od 2015 roku. Planujemy, żeby 
perspektywa programów operacyjnych pokrywała się z perspektywą programowania 
Unii Europejskiej plus ten okres na rozliczenie środków 3 lata. Także planujemy te 
programy zaprogramować do 2023 roku. Dodatkowo będziemy współpracowali z 
Instytutem Badań nad Gospodarką Rynkową, który będzie nas wspomagał w tym 
całym procesie tworzenia programów operacyjnych.   
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jaki czas ? 
 
Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno – 
Gospodarczych 
2023 rok. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Przygotowania projektów w sensie szkiców, opracowanie programów operacyjnych.  
 
Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno – 
Gospodarczych 
Planujemy, żeby na początku przyszłego roku powstały takie wstępne projekty, 
które też będą poddane konsultacjom społecznym, bo tam chcemy włączyć 
dodatkowo w ten proces, tak jak to miało miejsce przy strategii również 
mieszkańców. Także chcemy poddać też konsultacjom społecznym te programy 
operacyjne. Na pewno włączymy środowiska organizacji pozarządowych i będziemy 
starali się, żeby tak samo partycypacyjnie ten proces przebiegał jak w przypadku 
strategii. Natomiast samo uchwalenie programów operacyjnych planujemy na 
połowę przyszłego roku.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Mamy najpierw priorytety strategiczne, potem mamy mierzalne wyzwania 
rozwojowe, potem mamy obszary strategicznego rozwoju i obszary strategiczne. Z 
jednej strony to jest to o czym rozmawialiśmy wielokrotnie w trakcie prac nad tym 
dokumentem, że powinien on być syntetyczny i zwięzły, z drugiej strony nie do 
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końca udało nam się uniknąć tego, żeby próbować wszystkich uszczęśliwić i tak 
próbując wszystkich uszczęśliwić mamy i priorytety i wyzwania i cele. Bardzo się 
cieszę, że te mierzalne wyzwania rozwojowe na końcu się pojawiły w tym 
dokumencie w jego treści. Cieszę się, że wizja Gdańska też ostatecznie została 
skrócona do takiego jednego prostego zdania i wydaje mi się, że w tym piątym 
rozdziale paradoksalnie zawarta jest kwintesencja całego dokumentu. Mówię 
paradoksalnie, bo jeszcze kilka miesięcy temu, przed wakacjami wydawało nam 
się, że chmury będą taką kwintesencją, i że chmury pozwolą nam jakby złapać to o 
co nam tak naprawdę w strategii chodzi, ale na ostatniej prostej udało się paniom 
wraz z całym zespołem jeszcze to bardziej zsyntetyzować i myślę, że ten piąty 
rozdział, półtorej strony tekstu, jest taką kwintesencją tego, o co nam chodzi. 
Dzisiaj jesteśmy w gronie przedstawicieli tylko jednego klubu w naszej komisji, ale 
polecam wam przyjęcie tego i zastanowienie się, bo to nad czym będziemy 
głosować w czwartek to będzie dokładnie to co się zawiera na stronach 18 i 19 tego 
dokumentu. To znaczy, czy to jest ten kierunek, w którym przez najbliższe 15 lat 
chcielibyśmy iść i co istotne to co panie podkreślają jako autorki tego dokumentu, 
są to wyzwania mierzalne. Te sformułowania cele, wizje, wyzwania są stosowane 
zamiennie, ale rzeczywiście istotny jest ten przymiotnik mierzalne i dla nas będzie 
istotne czy za 15 lat nastąpi poprawa w dostępności do usług edukacyjno-
opiekuńczych, poprawa jakości nauczania. To jest coś co już w tej chwili potrafimy 
mierzyć, a przynajmniej próbujemy. Zwiększenie spójności oraz wsparcie dla osób 
wykluczonych, czy wzrost zaangażowania mieszkańców w sprawy miasta. Nie 
pokusiliśmy się o nazywanie poszczególnych mierników, ale pewnie na poziomie 
programów operacyjnych te mierniki będą się pojawiały i będziemy do tego 
nawiązywać. Już w kolejnym obszarze strategicznym wzrost liczby miejsc pracy i 
wzrost udziału komunikacji publicznej pieszej i rowerowej to bardzo mierzalne już 
w tej chwili dla nas parametry, podobnie jak wzrost liczby mieszkańców w 
Gdańsku. Wzrost poziomu uczestnictwa jest pewnie trudny, ale tu będziemy czekali 
na propozycje.  
 
Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno – 
Gospodarczych 
Tu też pytamy na ile mieszkańcy uczestniczą w tej kulturze. W tej chwili w 
badaniach społecznych o to pytamy mieszkańców. Ten odsetek jest niewielki. 
Ostatnio było robione badanie w Gdańskim Obszarze Metropolitalnym i wyniki tego 
badania są taki, że około 12% gdańszczan przyznało, że w ostatnim roku 
uczestniczyło w  wydarzeniach kulturalnych. To jest tak naprawdę mało, bo to jest 
jedna osoba na dziesięć. Myślę, że tu jest jeszcze szerokie pole do poprawy.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Bardzo się cieszę, że mamy gotowy dokument i nawet jeśli on nie jest identyczny z 
założeniami, które mieliśmy na początku tej kadencji. Jeżeli nie jest on jeszcze 
doskonały to myślę, że jest bliski doskonałości i w tym duchu będziemy go 
przedstawiać w czwartek na sesji. 
 
Pani Halina Leman – członek Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Chciałabym złożyć podziękowanie za tą stronę graficzną, bo jednak ta wizja tego 
Gdańska wyrażona w tych plakatach przez młodych ludzi dopełnia tego obrazu tej 
strategii.  



15 
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1450. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Katarzynę Drozd – Wiśniewską – p.o. Zastępcy 
Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz 
Społeczno - Gospodarczych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie 
- 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1450 – bez poprawek. (Opinia nr 53-08/409-64/2014). 

 
PUNKT – 11 

 
Przedstawienie prac nad Strategią Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego. 
 

 
W tym temacie została przedstawiona prezentacja, która stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
 
Pan Michał Glaser – Dyrektor Biura Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego  
Zostałem poroszony o przestawienie stanu prac i planach dalszych prac nad 
strategią rozwoju Gdańskiego obszaru Metropolitalnego do roku 2030 i slajdy 
pomogą mi troszeczkę. Plan mojej prezentacji składa się z pięciu zasadniczych 
części. Po pierwsze cele po co robimy strategię, dlaczego warto walczyć o wspólny 
obszar metropolitalny, potencjał obszaru metropolitalnego czyli na jakim jesteśmy 
obecnie etapie, wstępne wyniki diagnoz, kontekst krajowy i międzynarodowy oraz 
potencjalne zaangażowanie Urzędu i Rady Miasta Gdańska w dalsze prace nad 
strategią. 
Następnie pan Michał Glaser przedstawił prezentację.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Przekładając z języka projektów na nasze, dokumenty, bo to zapewne będzie w 
jakiejś formie dokumentu, które rady poszczególnych jednostek samorządu  
terytorialnego powinny uchwalić, to ma być uchwalone w połowie przyszłego roku 
tak mniej więcej? Do końca listopada ma się zakończyć ta diagnoza. Czyli w nową 
kadencję wchodzimy z diagnozą. I strategią gdańską oprócz tego. Teraz pytanie nie 
do pana dyrektora Michała Glasera tylko do pani dyrektor. Uchwalimy strategię 
miasta Gdańska, będziemy pracowali nad programami operacyjnymi i pojawia się 
strategia GOM-u i co wtedy.  
 
Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno – 
Gospodarczych 
My już współpracujemy. Jesteśmy na bieżąco informowani, wzajemnie siebie 
informujemy o naszych działaniach. Także te nasze spotkania zawsze odbywają się 
z kimś z biura Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego i oczywiście my i nasi 
koordynatorzy programów operacyjnych również uczestniczyli w tych konsultacjach 
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diagnostycznych. Jesteśmy cały czas w kontakcie, żeby oczywiście zachować 
spójność tych dokumentów.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
To dobrze. Bardzo się cieszę. Na ten moment z naszej strony to tyle. Jesteśmy na 
końcówce naszej działalności w charakterze, w takim jaki ona miała przez ostatnie 
4 lata. Tym mocnym akcentem będzie przyjęcie w czwartek Strategii Rozwoju 
Gdańska. W październiku żadnych działań strategicznych nie planujemy, a 
listopadzie zobaczymy jak sprawy wyglądać będą. Dziękujemy za przedstawienie 
obu dokumentów, prac w obu obszarach. 
 

PUNKT – 12 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
W związku z tym, że nie było korespondencji, spraw wniesionych i wolnych 
wniosków, Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na 
następne posiedzenie Komisji. 
 
 

Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.17:30 
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